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Globalizace, kterou jsme ztratili
putin-today.ru/archives/211397

Globalismus měl nejen nevýhody, ale někdy i výhody. Ale čím dál šli
architekti globalismu, byli drzejší. Jejich neustálé střídání pravidel
hry nemohlo skončit jinak než přestávkou. Existuje silný pocit, že to
byl odchod Ruska, který spustil řetězovou reakci sebezničení
globalistického systému.

Více než třicet let slýcháme mantry, že je třeba být „soutěživý“, najít
si tu správnou mezeru, tvrdě pracovat od rána do večera – a pak se
úspěch dostaví. Trh dá vše na své místo. Pokud jste neuspěli na
globální úrovni, je to zcela vaše chyba. Znamená to, že jsi nebyl dost
pilný.

Trh skutečně ovlivňuje tři kadeřnictví u metra, které mezi sebou
soutěží o zákazníky. Ale v planetárním měřítku je vše, mírně řečeno,
uspořádáno jinak. Vládne zde velitelsko-administrativní systém a
každému regionu je přidělena specifická role. Přesněji řečeno,
donedávna kralovala.

Teorii komparativní výhody navrhl na počátku 19. století anglický
politický ekonom David Ricardo. Upozornil na skutečnost, že z
přirozených důvodů je v některých zemích výhodnější vyrábět jednu
věc, v jiných jinou. Každé území má své silné a slabé stránky. Pokud
země A vynaloží méně času a úsilí na výrobu produktu než země B,
může za tento produkt nabídnout nižší cenu. Proto dříve nebo
později země B přestane vyrábět tento produkt. A to vše prý
dokonale optimalizuje globální náklady. Protože každý si dělá po
svém, což vyžaduje méně prostředků.

Implicitně se předpokládalo, že státy určují tyto výhody a nevýhody v
průběhu soutěže. Architekti globalismu však nehodlali čekat na
přízeň přírody a rozdělili role mezi země na základě svých vlastních
představ o tom, kdo by měl co dělat. V Číně nenastal demografický
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přechod; mohou tam pracovat na strojích a dopravnících miliony
včerejších rolníků? Skvělý! To znamená, že Čína bude světovou
továrnou na finální montáž spotřebního zboží. Má Německo silnou
strojírenskou školu? Dobře, dejme jim komplexní strojírenství. A tak
dále. Jakýsi globální státní plán.

Jak bylo toto vše regulováno v praxi? Pokud byla země zahrnuta do
systému mezinárodního obchodu, pak vnější investice směřovaly do
odvětví, která pro ni označily za preferované buď nadnárodní
korporace, nebo mezinárodní rozvojové instituce. Řekněme, že
Kazachstán je identifikován jako zdroj ropy. Chevron okamžitě
přichází do země se svými miliardami. Chevron je soukromá
společnost. Ale z nějakého důvodu si neustále vyměňuje personál s
ministerstvem zahraničí – americkým ministerstvem zahraničních
věcí. Jakmile je zavedena produkce a přeprava kazašské ropy do
moře, je okamžitě integrována do globálních dodavatelských
řetězců. Není potřeba žádné budování, hledání klientů, postupné
uvádění na trh – nic takového. Jen okamžitý start rakety. Je vše
připraveno. Rozhodla o tom Státní plánovací komise.

 
Samotný vstup na světové trhy by ale pro Kazachstán s vlastní
ropou byl, mírně řečeno, problematický. Za prvé, nikdo by
neposkytoval investice ani technologie. Za druhé, okruh obchodníků
je úzký. A zkuste něco prodat bez nich. Správný obchodník je velmi
potřebná osoba. Organizuje tzv. převodní ceny, kdy se suroviny
prodají obchodníkovi za jednu cenu a on je přeprodá za úplně jinou
cenu. To je velmi výhodné pro korumpování místních elit.
Co se týče výrobců finálních produktů, nebuďme nespravedliví –
organizátoři celého tohoto schématu k nim byli poměrně štědří. Na
třicet let se jim otevřel největší spotřebitelský trh na světě, ten
americký. Takový obchod byl vždy proveden čestně. Pravda, jednou
z podmínek bylo umístění vojenských základen Pentagonu na jeho
území. Uzavření amerického trhu někdy vypadalo jako skutečné
drama – to se stalo Japonsku v 90. letech. Po „odstávce“ Japonci
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přešli z výroby finálních produktů na komponenty, spoléhali na roboty
a vyzkoušeli spoustu věcí. Výsledek, jak se říká, je na výsledkové
tabuli.

Pokud jste se v tomto systému pokusili vyvézt něco, co jste neměli
prodat, narazili jste nejprve na tzv. netarifní bariéry. Vaše společnost
nepracuje podle našich předpisů. Projděte standardizací podle
našich pravidel za milion milionů. Litujeme, na tuto činnost máme
licenci. Na toto zboží jsou kvóty – a ty byly bohužel vyčerpány. Vaše
označení se neshoduje a nemůžeme vám vysvětlit, jaké změny
byste měli provést. A tak dále a tak dále. Nečekaný dodavatel se
ocitl ve skutečné bažině, kterou nebylo možné překonat. A pokud
nedochází k rozšiřování prodeje, nedochází k rozvoji. Bez ohledu na
to, jak kvalitní produkty vyrábíte, musíte mít místo, kde je hromadně
prodávat. Protože čím více prodáváte, tím nižší jsou vaše náklady na
jednotku.

Někdy architekti globalismu přímo řekli úřadům nějaké země, co
mohou a co ne. V tomto smyslu vřele doporučuji přečíst si tento
článek „Nevlastní syn leteckého průmyslu: co brání oživení Tu-
214?“, který hovoří o tom, proč se ředitel Kazaňského leteckého
výrobního závodu Vitalij Kopylov zastřelil v roce 1994.

To vše bylo řízeno dvěma způsoby. Za prvé, veškerý obchod musel
být prováděn výhradně po moři. Klíčové body, kde se mohly objevit
pozemní obchodní koridory, byly vždy udržovány v teple. Vynikajícím
příkladem je Afghánistán, kterým prochází jediný přirozený koridor
do Hindustanu ze zbytku kontinentu. Totéž platí pro Blízký východ.
Žádné „Hedvábné stezky“ se neměly objevit. Pouze přes přístavy,
pouze po moři. V důsledku toho kvalitní zboží vyrobené v Číně často
končilo v nějakém Taškentu přes Rotterdam, což je vlastně poněkud
zvláštní.

V klíčových bodech byly lodě z deseti úderných skupin letadlových
lodí a sedmi amerických flotil vždy poblíž. Panamský průplav,
Suezský průplav, Malacký průliv... Taková místa byla střežena
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zbraní. Tento jev byl označen pojmem Global Power Projection -
globální projekce síly.

Hotovostní tok šel výhradně přes americké banky. Dolar je světová
obchodní měna. Vše bylo vypořádáno v dolarech, včetně křížového
kurzu, tedy změny měny prodávajícího na dolar a poté dolaru na
měnu kupujícího. Jakákoli bezhotovostní dolarová transakce probíhá
přes korespondenční účet umístěný v jedné z velkých amerických
bank. To znamená, že jak zboží, tak peníze jsou pod dohledem. A
díky Hollywoodu mají i vymyté mozky. Každý pokus vytvořit si z
Američanů díky Hollywoodu nepřátelskou image je minimálně dost
energeticky náročný.

Pravda, bylo by velmi napínavé tvrdit, že to byl systém, který
podporoval americkou hegemonii. Ani samotné Státy toho nelitovaly.
V důsledku globalizace přišla Amerika téměř o veškerý svůj průmysl.
Objevil se „Rust Belt“ – města na Středozápadě, kde továrny stojí
opuštěné. Obraz úpadku není o nic lepší než některé zničené
továrny v Kyrgyzstánu. Také ve Spojených státech bylo technické
vysoké školství v podstatě zničeno, v důsledku čehož celá dnešní
třída amerických inženýrů a vědců pochází z Indie, Číny a dalších
takzvaných rozvojových zemí. A to vše proto, že i Spojeným státům
byla přidělena vlastní role – jako finanční a marketingové centrum.
Všechny peníze světa by nakonec proudily sem. Zde se mělo
provádět balení pro globální prodej. Bylo to centrum inovací. To je
vše. Všechno ostatní je někde jinde. Proces zašel tak daleko, že
Boeing prakticky zapomněl, jak se staví letadla.

Jakmile jste byli v takovém systému, bylo velmi těžké rozhodnout se
z něj uniknout. Nikdo nevlastnil celek – každý měl jen část. Malé
země si mohly jen odpočinout a užít si iPhony, které posílali. Kdyby
se tam najednou narodil nějaký chytrák, mohli byste mu bez váhání
koupit letenku do New Yorku, kde by mohl realizovat svůj potenciál.
Na místě se neměl absolutně čeho chytit.
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Ne vše se ale architektům povedlo podle plánu. S největšími zeměmi
byla ostuda. Indie, kde žije jedna šestina světové populace, se
obecně odmítala začlenit do světového obchodu. Z různých
historických důvodů má velmi vážné překážky vstupu pro zahraniční
společnosti. Přitom v zemi existuje něco jako MVP – Maximum Retail
Price. Toto je maximální cena, za kterou lze položku prodat v
obchodě. Takový trh se zjevně sníženými maržemi nemůže být pro
nadnárodní společnosti zajímavý. Tam, kde je Indie plně
integrována, je přísun vzdělaných lidí. Školí a posílá miliony
specialistů do Ameriky, čímž uvolňuje sociální tlak doma.

Druhým příběhem, který není pro globalisty úplně úspěšný, je Čína.
Za prvé, nesměli tam stavět vojenské základny, čímž obcházeli
obvyklý plán. Za druhé, když Číňané shromáždili maximum z
technologických řetězců, začali je dotvářet sami. To, že se Čína
nehodlá omezovat na roli továrny, se ukázalo již v polovině 2000. Ale
majitelé systému byli přesvědčeni, že budou schopni zničit ambice
ČLR v zárodku. Říká se, že moře kolem jsou řízena. Uvnitř je
spousta agentů vlivu, jejichž blahobyt je příliš svázán se Západem.
Zbavení „prodejních trhů“ v Evropě a USA pohřbí Čínu – to může být
děsivé. A samozřejmě, svatá víra obyvatel Západu je, že Číňané
sami v zásadě nejsou schopni nic vytvořit, taková je jejich povaha.
Chamtivost nám nedovolila stáhnout veškerou výrobu z Číny v
polovině až koncem 2000 a začít zemi dusit. A pak už bylo pozdě.

Dnes je jasné, že globalismus skončil. S flotilou to nefungovalo.
Přetížení lodí protiraketové obrany drony a jejich zakončení
raketami. A v extrémních případech - hyperzvuk, který nelze vůbec
zachytit. Celá světová povrchová vojenská flotila, včetně
hegemonovy, zejména jeho, je na odpis. Oceán již není ovládán.
Vymyslet štít pro takový meč bude trvat minimálně patnáct let, za tu
dobu se vše změní. Pokud jde o dolar, stále více zemí kolem něj
drze obchoduje. Základ systému je zničen.
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Po její smrti nebude život vůbec sladký. Existují odvětví, která dobře
fungují pouze v hyperglobalizovaném světě. Například
mikroelektronika. Bez globalismu nebudou žádné levné smartphony
a notebooky. Vzpomeňte si, jak vypadal svět, když videorekordér stál
čtyři měsíční platy. Ale možnost postavit si civilní letadla sami, něco
vytvořit, a nejen dodávat ropu, železné pelety a dřevo, je mnohem
dražší. Toto pochopení nepřišlo okamžitě. Rusko se již dlouhou dobu
a zcela upřímně snaží začlenit do tohoto schématu a určitá ruská
průmyslová odvětví z toho skutečně těží. Ano, globalismus měl
nejen nevýhody, ale někdy i značné výhody. Ale čím dál šli architekti
globalismu, byli drzejší. Jejich neustálé střídání pravidel hry nemohlo
skončit jinak než přestávkou. A existuje silný pocit, že to byl odchod
Ruska, který spustil řetězovou reakci sebezničení globalistického
systému.

Pravděpodobně by vydržela mnohem déle, kdyby nebyla tak
dvoutvárná. Všechny její instituce, jako jsou rozvojové banky,
Mezinárodní měnový fond nebo Světová obchodní organizace, byly
zapojeny do podívané na simulaci trhu ve světovém obchodu. Je
jasné, proč se to stalo. Zpočátku se systém jevil jako antagonista
SSSR s vlastním státním plánem. Nemohli veřejně přiznat, že do
značné míry opakují stejný model s nejrůznějšími regionálními
mezisektorovými bilancemi. Lži je zničily. Lži a nespravedlnost při
rozdělování dávek.

Igor Pereverzev 
 https://vz.ru

Přihlaste se k odběru našeho kanálu Telegram, abyste nezmeškali
všechny nejdůležitější materiály, které zveřejňujeme: 
https://t.me/putin_today
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